
 

  

 

   
 

Minnesanteckningar 2021-09-27 

Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

 

Närvarande: Åsa Baer, Margareta Svensson, Laila Stinnerbom, Ulrika Svensson-Näslund, 

Laila Daerga och Malin Blind 

 

1. Information om vad som sker och har skett i Vualtjeren saemien reereme tjielte/ 

Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

- Teatern Begrav mitt hjärta vid Udtjajaur kommer till Vilhelmina den 29 oktober. 

Lokal: Folkets Hus Östgården. Det behövs hjälp med att bygga och riva. Meddela 

Malin om ni har möjlighet att hjälpa till.  

- Vi hade bokat språkcirkus till skolorna v.43, men det har nu meddelat att de inte 

kommer kunna genomföra sin turné i år. De återkommer med nya förslag på datum 

till nästa år.  

- Den planerade familjespråkhelgen i Gäddede i slutet på augusti ställdes in pga covid-

situationen. Nytt datum 10-12 december i Östersund.  

- Barnens rajd som var bokad v.39-40, har vi skjutit upp, detta också pga covid och 

osäkerheten hur det skulle kunna organiseras smittsäkert. Nytt datum så fort det är 

möjligt.  

- Marie B Hagsgård har föreläst för Vilhelmina, Åsele och Doroteas chefer/tjänstemän 

om kommunens skyldigheter och samernas rättigheter enligt minoritetslagen. Få 

deltagande från Vilhelmina pga olika dubbelbokningar. Föreläsningen är dock 

inspelad och vi kommer att dela den med de som ej kunde närvara. Även 

samrådsgruppen får den filmen. 

- Under senhösten kommer en ny kartläggning/inventering att påbörjas. Den kommer 

precis som sist att bli digital med möjlighet att få enkäten i pappersform. Funderingar 

kring om man kan skicka ut en pappersenkät till de äldre. Detta kan bli svårt och stort 

eftersom man då måste skicka till alla, då vi inte har något register över samiska äldre. 

Vi funderar på ett lämpligt sätt att genomföra detta för att nå alla. 

- Laila Stinnerbom tar upp frågan om Fatmomakke kulturreservat och skötseln där. Det 

börjar bli rejält förfallet och risigt. De spänger som finns efter stigarna är trasiga och 

hon upplever att det finns en risk att faktiskt skada sig. Frågan är vem ska göra vad? 

Hur går det med den nya Fatmomakkestyrelsen? Vad har Länsstyrelsen för ansvar. Vi 

kommer sams om att från samrådsgruppen ställa en fråga till Länsstyrelsen via mail. 

Laila och Malin gör detta och vidarebefordrar det svar som kommer.  

- Information från förskolan Skogsbacken om att de nu har 2 nordsamiska barn och 2-3 

sydsamiska barn. Har fått information från rektor Mona på fjällförskolorna om tiden 

med samiska där. I Dikanäs har de sydsamiska 3 förmiddagar/vecka. I Saxnäs har de 

nordsamiska 4 timmar/vecka och sydsamiska 2 timmar/vecka.  

- Vi planerar in ett  till samrådsmöte innan jul. Datum kommer senare.  

- Laila kommer att vara tjänstledig, för annat arbete, 1 år from 1 oktober. Malin 

kommer att jobba 75%  under den tiden.  

 



 

  

 

   
 

Ansökan från Vualtjeren Saemien siebrie 

- Vualtjeren saemien siebrie ansöker om 8.000 kr i bidrag från minoritetsmedlen. Dessa 

pengar avses användas för språkaktiviteter för samiska ungdomar 13 år och uppåt.  

Samrådsgruppen beslutar att bifalla ansökan. 

 

- I samband med att ovanstående ansökan diskuteras framkommer det ett förslag om att 

det framöver borde finnas en strategi för hur vi ska använda de minoritetsmedel vi 

har. Alla får i uppdrag att börja fundera på denna fråga. 

 

 

Nytt samrådsmöte i december.  

 

/ Malin Blind 


